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Protokół nr XIV.2024 

z obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Drezdenku 

z dnia 19 grudnia 2024 roku 

 

Miejsce odbywania obrad: Urząd Miejski w Drezdenku, ul. Warszawska 1 

Czas trwania obrad:  godz. 17:00- 19:17 

Prowadzący: Przewodniczący Rady Miejskiej Sebastian Dukaczewski 

 

W obradach uczestniczy 15 radnych: 

1. Czesław Binkowski 

2. Michał Czekajło 

3. Katarzyna Czerwińska 

4. Sebastian Dukaczewski 

5. Jarosław Dworecki 

6. Małgorzata Hinc 

7. Damian Matela-Libera 

8. Andrzej Miron 

9. Robert Mucha 

10. Kamil Onichimowski 

11. Paulina Pieluszczak- Suchodolska 

12. Włodzimierz Sapór 

13. Tomasz Siuda 

14. Mariusz Suchecki 

15. Adam Wojcieszak 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
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Ad 1.  

Otwarcie XIV sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie prawomocności obrad – 

nagranie od minuty 00:00:00 do minuty 00:03:38. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Sebastian Dukaczewski dokonał otwarcia XIV sesji Rady 

Miejskiej. Powitał przybyłych na posiedzenie gości oraz radnych. S. Dukaczewski odczytał 

porządek obrad: 

1. Otwarcie XIV sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3. Sprawy sołeckie. Wolne wnioski. 

4. Interpelacje radnych, wolne wnioski, sprawy różne. 

5. Realizacja zadań inwestycyjnych w roku 2024. 

6. Uchwalenie budżetu Gminy Drezdenko na 2025 rok: 

a) omówienie projektu uchwały budżetowej na 2025 rok, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, 

c) odczytanie opinii i wniosków poszczególnych komisji Rady Miejskiej 

dotyczących projektu uchwały budżetowej oraz stanowiska Burmistrza wobec 

zgłoszonych wniosków, 

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i ewentualnie zgłoszonymi 

poprawkami wraz z ich głosowaniem. 

7.  Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2025-2033 - druk nr 75/24. 

8. Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2025 rok – 

druk nr 74/24. 

9. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w prowadzonym przez gminę Drezdenko publicznym przedszkolu i oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych, druk nr 76/24. 

10. Projekt uchwały w sprawie dopłat do taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę – 

druk nr 79/24. 
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11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na lata 2025-2027 – 

druk nr 80/24. 

12. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2025 rok. 

13. Przyjęcie planów pracy poszczególnych komisji na 2025 rok. 

14. Zamknięcie obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Ad 2. 

Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku – nagranie od minuty 00:03:39 

do minuty 00:10:46. 

Burmistrz Drezdenka Adam Kołwzan zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

następujących zmian:  

- jako punkt 3 wprowadzenie punktu wręczenie statuetki Panu Franciszkowi Czekajło; 

- jako punkt 4 wręczenie statuetki Pani Alicji Jakowczuk; 

- jako punkt 5 wręczenie medalu Komisji Edukacji Narodowej Pani Marioli Kozubaj; 

- jako punkt 13 projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Miejskiej 

w Drezdenku do Komisji stypendialnej do spraw zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania 

i cofania stypendiów sportowych - druk nr 82/24; 

- jako punkt 14 projekt uchwały w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej 

w Drezdenku - druk nr 83/24; 

- jako punkt 15 projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe oraz doraźnych zastępstw, a także wysokość 

i warunki wypłacania nagród w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Drezdenko - druk nr 84/24; 

- jako punkt 16 projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów i trybu przyznawania nagród 

za osiągnięcia w zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej dla nauczycieli 

szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Drezdenko - druk nr 85/24; 

- jako punkt 17 projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Drezdenko 

na 2024 rok - druk nr 86/24; 

- jako punkt 18 projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2024-2031 - druk nr 87/24. 
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Radny Andrzej Miron zwrócił się do Przewodniczącego oraz Burmistrza z prośbą na to, 

aby materiały do zapoznania radni otrzymywali zgodnie ze statutem gminy. 

Przewodniczący S. Dukaczewski powiedział, że 2 grudnia 2024 r. odbyły się wszystkie komisje 

i omówione na nich zostały projekty uchwał, natomiast te, które zostały do procedowania 

w ostatniej chwili, można było ewentualnie przełożyć na inny termin, jednak niestety 

w okresie świątecznym byłoby to ciężkie do ustalenia. S. Dukaczewski powiedział również, 

że takie sytuacje jak wprowadzanie uchwał wnioskami były, są i zapewne w przyszłości też 

będą. Wypowiedź Przewodniczącego potwierdził Burmistrz. 

Radny Damian Matela- Libera zwrócił się do radnego Andrzeja Mirona mówiąc, 

że w poprzedniej kadencji również dochodziło do takich sytuacji, że radni otrzymywali  

projekty uchwał w dniu sesji i także mieli mało czasu do zapoznania się z materiałami. 

Andrzej Miron powiedział, że radni powinni skupić się na merytorycznych ocenach tego, 

co jest. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie imienne zaproponowane zmiany 

porządku obrad zgłoszone przez Burmistrza Drezdenka Pana Adama Kołwzana. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Czesław Binkowski, Michał Czekajło, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, 

Jarosław Dworecki, Małgorzata Hinc, Damian Matela- Libera, Robert Mucha, 

Kamil Onichimowski, Paulina Pieluszczak- Suchodolska, Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, 

Mariusz Suchecki, Adam Wojcieszak; 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Miron. 

Rada Miejska przyjęła poniższy porządek obrad: 

1. Otwarcie XIV sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3. Wręczenie statuetki Panu Franciszkowi Czekajle. 

4. Wręczenie statuetki Pani Alicji Jakowczuk. 

5. Wręczenie medalu Komisji Edukacji Narodowej. 
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6. Sprawy sołeckie, wolne wnioski. 

7. Interpelacje radnych, wolne wnioski, sprawy różne. 

8. Realizacja zadań inwestycyjnych w roku 2024. 

9. Uchwalenie budżetu Gminy Drezdenko na 2025 rok: 

a) omówienie projektu uchwały budżetowej na 2025 rok, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, 

c) odczytanie opinii i wniosków poszczególnych komisji Rady Miejskiej 

dotyczących projektu uchwały budżetowej oraz stanowiska Burmistrza wobec 

zgłoszonych wniosków, 

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i ewentualnie zgłoszonymi 

poprawkami wraz z ich głosowaniem. 

10. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2025-2033 - druk nr 75/24. 

11. Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2025 rok – 

druk nr 74/24. 

12. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w prowadzonym przez gminę Drezdenko publicznym przedszkolu i oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych, druk nr 76/24. 

13. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Miejskiej w Drezdenku 

do Komisji stypendialnej do spraw zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania 

stypendiów sportowych - druk nr 82/24. 

14. projekt uchwały w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej w Drezdenku - 

druk nr 83/24. 

15. Projekt uchwały w sprawie dopłat do taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę – 

druk nr 79/24. 

16. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na lata 2025-2027 – 

druk nr 80/24. 

17. Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, 
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funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe oraz doraźnych zastępstw, a także wysokość i warunki wypłacania nagród 

w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Drezdenko - druk nr 84/24; 

18. Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów i trybu przyznawania nagród 

za osiągnięcia w zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej dla nauczycieli 

szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Drezdenko - druk nr 85/24; 

19.  Projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2024 rok -

druk nr 86/24; 

20.  Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko 

na lata 2024-2031 - druk nr 87/24. 

21. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2025 rok. 

22. Przyjęcie planów pracy poszczególnych komisji na 2025 rok. 

23. Zamknięcie obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Ad 3.  

Wręczenie statuetki Panu Franciszkowi Czekajle – nagranie od minuty 

00:10:47 do minuty 00:22:48. 

Burmistrz, Zastępca Burmistrza i Przewodniczący Rady Miejskiej wręczyli statuetkę 

za wybitne osiągnięcia sportowe w Nordic Walking oraz za zaangażowanie w promowanie 

aktywnego stylu życia Panu Franciszkowi Czekajle.  

Ad 4. 

Wręczenie statuetki Pani Alicji Jakowczuk – nagranie od minuty 00:22:49 

do minuty  00:31:55.  

Burmistrz, Zastępca Burmistrza i Przewodniczący Rady Miejskiej wręczyli statuetkę 

za wybitne osiągnięcia w nauce Pani Alicji Jakowczuk, skierowany został również list 

gratulacyjny dla rodziców Alicji, Pani Sylwii i Macieja Jakowczuków oraz dla Pani Dyrektor 

Szkoły Podstawowej nr 1 im. Janusza Korczaka w Drezdenku Marioli Kozubaj, jako osoba, w 

której Alicja rozpoczęła swoją przygodę z edukacją. 

Ad 5.  

Wręczenie medalu Komisji Edukacji Narodowej – nagranie od minuty 00:31:56 

Burmistrz, Zastępca Burmistrza i Przewodniczący Rady Miejskiej wręczyli medal Komisji 

Edukacji Narodowej Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 Marioli Kozubaj za wybitne 

osiągnięcia w dziedzinie edukacji, wychowania oraz pracy na rzecz oświaty. 
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Ad 6.  
Sprawy sołeckie, wolne wnioski – nagranie od minuty 00:43:18 do minuty 00:55:10. 

Sołtys Lubiatowa Danuta Bańka zwróciła się z prośbą o wystąpienie do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w sprawie wzmocnienia poboczy, usunięcia hopków, naprawy zjazdu w m. 

Rąpin i Jeleń przy drodze wojewódzkiej nr 160. 

Adam Kołwzan  powiedział, że to, co jest w tej chwili zrealizowane, było planowane na ten 

rok, natomiast kolejne prace zostały zaplanowane na przyszły rok. 

Sołtys Drawin Czesław Binkowski zapytał czy planowana jest budowa chodnika od strony 

Kurowa do Klesna. 

Adam Kołwzan powiedział, że jest to droga wojewódzka, więc Gminie Drezdenko nie wolno 

na tej drodze nic robić. Burmistrz poinformował, że na temat tego chodnika były już rozmowy 

z Zarządem Dróg Wojewódzkich i będą prowadzone nadal. Zaznaczył, że trzeba mieć 

świadomość, że w tej chwili inwestycja, która jest realizowana przez Zarząd Dróg 

Wojewódzkich, czyli budowa czwartego etapu obwodnicy, jest na tyle duża, że w tym roku 

szanse na wybudowanie chodnika są nikłe. 

Sołtys Górzyska Zbigniew Czajkowski zadał pytanie jak będzie wyglądać sytuacja mieszkańców 

Górzyska i Modropole po zamknięciu drogi w Kleśnie, w jaki sposób będą mogli oni dostać 

się do Drezdenka.  

Adam Kołwzan powiedział, że mieszkańcy Klesna, mieszkający po tej stronie drogi w kierunku 

na Strzelce, patrząc od skrzyżowania na Dobiegniew będą mieli możliwość przejazdu przez 

plac budowy, będzie przygotowany specjalny ciąg pieszo-jezdny w tym celu o szerokości 3 

metrów. Wykonawca przewidział dla nich przepustki. Jeśli chodzi o pozostałych mieszkańców, 

także mieszkańców Górzyska i Modropole pozostanie im dojazd do Drezdenka od strony 

Dobiegniewa. Burmistrz zwrócił uwagę, aby mieć świadomość, że wykonawca bierze na 

siebie pełną odpowiedzialność za to, co się dzieje na budowie. Zaznaczył, że na placu budowy 

porusza się ciężki sprzęt i operatorzy nie zawsze wszystko dobrze widzą, a dodatkowy ruch 

samochodów osobowych jest utrudnieniem i zagrożeniem. A. Kołwzan powiedział, że droga 

będzie zamknięta od 8 stycznia 2025 roku przez około 9 miesięcy. Burmistrz powiedział 

również, że zostanie utworzona tymczasowa droga w kierunku Dobiegniewa, omijająca ten 

rejon, w którym będą wykonywane prace przy budowie ronda. 
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Sołtys Bagniewa Elżbieta Weinold powiedziała, że w dalszym ciągu mieszkańcy czekają 

na zmianę ruchu drogowego, oznakowanie miejsca na przystanku dla pieszych oraz o lampy 

w m. Bagniewo. 

Burmistrz odpowiedział, że oczywiście wszystkie te problemy Gmina zna i jest w trakcie 

analizy przygotowań do realizacji, tak aby je mieszkańcy nie mieli powodów do narzekań. 

Ad 7.  

Interpelacje radnych, wolne wnioski, sprawy różne – nagranie od minuty 00:55:10 do 

minuty 01:11:30.  

Radny  Włodzimierz Sapór poinformował, że o godzinie 14.00 odbyła się Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji, do której skierowany został wniosek Stowarzyszenia Miłośników Muzyki 

Organowej i Kameralnej o nadanie honorowego obywatela jednej z mieszkanek Drezdenka. 

W. Sapór powiedział, że w związku z tym będzie wnosił o zmiany w kilku punktach uchwały Nr 

XLIX/420/06 z dnia 30 maja 2006 roku w sprawie regulaminu nadawania tytułowego 

honorowego obywatela. W. Sapór poinformował, że na posiedzeniu była również 

rozpatrywana sprawa związana z fotowoltaiką, jednak zainteresowane nią osoby nie przybyły 

na posiedzenie Komisji. 

Radna Małgorzata Hinc zwróciła się z prośbą o oświetlenie przejść dla pieszych na ulicy 

Kopernika w Drezdenku. Radna poinformowała, że mieszkańcy oraz przejeżdżający tą ulicą 

ludzie zgłaszają problem słabej widoczności pieszych na pasach.  

Sebastian Dukaczewski powiedział, że na ulicy Kopernika zostały wykonane prace, które 

pozwoliły na to, żeby kierowcy już z dosyć dużej odległości mogli dojrzeć, że tam znajdują się 

przejścia dla pieszych. 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji Artur Czapla – powiedział, że również od jakiegoś 

czasu wraz z współpracownikami zauważa ten problem. Jego zdaniem nasila się 

on szczególnie w okresie jesiennym, dlatego obecnie opracowywany jest projekt doświetlenia 

tych przejść w obrębie głównej bramy do cmentarza. Artur Czapla powiedział, że w miesiącu 

luty bądź marzec powinny być przygotowane wszystkie niezbędne dokumenty do tego, aby 

móc dalej kontynuować to zadanie czyli oświetlenie tych przejść. 

Małgorzata Hinc zadała pytanie czy zostanie ujęty  następnym budżecie projekt związany 

z placem po byłym OTL-u. 

Zastępca Burmistrza Anna Oźminkowska odpowiedziała, że projekt ten jest o bardzo dużej 

wartości ok. 9 milionów złotych, dlatego Gmina jest za tym, aby najpierw poddać go 
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konsultacjom społecznym, ponieważ różne sprzeczne informacje docierały od mieszkańców, 

że niekoniecznie ta lokalizacja jest odpowiednia na powstanie takiego miejsca, głośnego dla 

mieszkańców w tamtym obszarze. A. Oźminkowska poinformowała również, że do realizacji 

takiego projektu niezbędne będzie dofinansowanie zewnętrzne. 

Adam Kołwzan tytułem uzupełnienia wypowiedzi Anny Oźminkowskiej powiedział, że na tą 

chwilę powstają również pomysły nad innym przeznaczeniem tego terenu. Burmistrz 

zaznaczył, że w tym momencie trwają prace nad zabezpieczeniem tego obiektu, aby nie 

stwarzał on niebezpieczeństwa, natomiast na wiosnę zostały zaplanowane tam porządki. 

Małgorzata Hinc powiedziała, że w tym projekcie ujęte są parkingi i garaże, a w tej chwili dla 

mieszkańców osiedla są bardzo potrzebne. Radna powiadomiła, że obecnie mieszkańcy 

osiedla borykają się z problemem braku miejsc parkingowych.  

Burmistrz Adam Kołwzan powiedział, że pojawiły się pewne wątpliwości odnośnie łączenia 

funkcji parkingu z skateparkiem. A. Kołwzan zaznaczył, że zdaniem wielu osób obiekty 

infrastruktury sportowej i rekreacyjnej powinny znajdować się w innych miejscach. Burmistrz 

zadeklarował, że jeżeli pojawią się jakiekolwiek dofinansowania możliwe do pozyskania, to 

nic nie stoi na przeszkodzie, żeby z tego projektu wyłonić część związaną z parkingami i ją 

wykonać w ramach jednego etapu projektu.  

Małgorzata Hinc powiedziała, że po to są osoby przyjęte w Urzędzie, aby takie projekty 

przygotować.  

Burmistrz powiedział, że owszem są takie osoby zatrudnione, jednak trzeba mieć 

świadomość, że to nie działa tak, że pisze się wniosek i dostaje się pieniądze. Muszą pojawiać 

się fundusze, otwarte konkursy, nabory itd. Adam Kołwzan powiedział, że jeżeli pojawią się 

źródła dofinansowań, wtedy na pewno Gmina będzie się o nie starać. 

Anna Oźminkowska powiedziała, że projekty typu budowa garaży i budowa infrastruktury 

parkingowej nie wpisują się w żadne dofinansowanie. Jeśli chodzi o infrastrukturę 

turystyczną, kulturalną i rekreacyjną to owszem, ale rzeczy typu parkingi są zawsze tylko 

elementem uzupełniającym do szerszego projektu. Zastępca Burmistrza powiedziała, 

że znając perspektywę finansową na kolejne lata, nie widzi żadnej możliwości spisania się 

z tym etapem projektu w dofinansowanie. Jedyne możliwe dofinansowanie to budowa 

skateparku. Anna Oźminkowska wspomniała, że w omawianym projekcie zaplanowany został 

również ujęty sklep, jednak należy pamiętać, że na takie działania i przedsięwzięcia również 

nie są przewidziane dofinansowania, ponieważ one przynoszą przychody, a projekty 
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dofinansowane są wtedy, kiedy nie generują przychodów tylko służą całej społeczności 

lokalnej. A. Oźminkowska zaproponowała, aby przeprowadzić konsultacje społeczne celem 

rozłożenia danego projektu na etapy. Jeżeli pojawi się dofinansowanie na taką infrastrukturę 

to kosztorysowo zazwyczaj projekt taki się dzieli, wydzielając rzeczy, które mogą być objęte 

dofinansowaniem. 

Sebastian Dukaczewski zwrócił się do radnej Magorzaty Hinc mówiąc, że jeśli chodzi 

o skatepark, czyli tereny rekreacyjne, w momencie gdy pojawią się dofinansowania, to w tym 

lub w innym miejscu zgodnie z wizualizacją czy założeniami będzie to realizowane. Parking ze 

środków własnych Gminy wygospodarujemy w którymś z budżetów, natomiast jeśli chodzi 

o garaże gmina budować ich nie będzie, co najwyżej będzie sprzedawać działki pod ich 

budowę na drodze przetargu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Ad 8. 

Realizacja zadań inwestycyjnych w roku 2024 - nagranie od minuty 01:11:31 do minuty 

01:12:19. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Ad 9. 

Omówienie projektu uchwały budżetowej na 2025 rok - nagranie od minuty 01:12:20 do 

minuty 02:25:46. 

Przewodniczący Rady Miejsiej poinformował, że projekt uchwały budżetowej w dniu 

2 grudnia bieżącego roku został omówiony wszystkie komisje Rady Miejskiej. 

a) omówienie projektu uchwały budżetowej na 2025 rok 

Skarbnik Joanna Bajcar powiedziała, że razem ze stanowiskiem Burmistrza w sprawie 

projektu uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2025 rok oraz Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Drezdenko, przedłożona została propozycja zmian zapisów. Zmiany te 

powodują, że muszą być one ujęte przy głosowaniu nad projektami uchwał. 

Radny Damian Matela-Libera zadał pytanie jakie fundusze zostały przeznaczone na szkolenia 

radnych i sołtysów. 

Joanna Ambroziak kierownik Referatu Administracjnego odpowiedziała, że kwota szkolenia 

radnych i sołtysów na przyszły rok wynosi 2675,00 zł i w zależności od potrzeb i decyzji Pana 

Przewodniczącego będą sołtysi bądź radni kierowani na szkolenia. 
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Sebastian Dukaczewski powiedział, że na maila służbowego spływają mu różnego rodzaju 

propozycje szkoleń dla sołtysów i radnych jednak kwoty takich szkoleń są dość wysokie, 

dlatego nie podejmował tego tematu. 

Sołtys Lubiatowa Danuta Bańka powiedziała, że mamy kilku nowych sołtysów, więc dobrze 

byłoby zorganizować szkolenie odnośnie Funduszu Sołeckiego. 

Damian Matela-Libera zadał pytanie czy gmina otrzymała dofinansowanie do projektu 

wymiany nawierzchni na boisku Orlik. Radny wspomniał, że pisał kilka miesięcy temu w tej 

sprawie interpelację do poprzednich włodarzy. 

Anna Oźminkowska odpowiedziała, że Gmina jest w trakcie przygotowania umowy 

o dofinansowanie i jutro zostanie ta umowa podpisana po podjęciu uchwały i zabezpieczeniu 

wkładu własnego w to przedsięwzięcie.  

Damian Matela- Libera odpowiedział, że jest to bardzo dobra wiadomość na koniec roku 

2024 i ma nadzieję, że w przyszłym roku na wiosnę ruszą prace nad wymianą nawierzchni na 

boisku Orlik. 

Anna Oźminkowska powiedziała, że jest to inwestycja roczna, więc powinna zakończyć się 

zgodnie z umową w przyszłym roku. 

Radna Paulina Pieluszczak-Suchodolska odniosła się do szkoleń dla sołtysów, aby zostały one 

przeprowadzone możliwie jak najszybciej, ponieważ nowi sołtysi nie wiedzą, że można 

dokonywać przeniesień środków w Funduszu Sołeckim. 

Joanna Bajcar poinformowała, że spotkanie z nowymi sołtysami zostało już przeprowadzone. 

Na spotkaniu tym zostały poruszane tematy dotyczące m.in. budżetu, przeniesień itp., jednak 

nie wszyscy w nim uczestniczyli. J. Bajcar zwróciła się do sołtysów, że jeżeli będą mieli 

jakiekolwiek wątpliwości bądź pytania, zaprasza ich do siebie bądź do Pana Przemka, który 

bezpośrednio zajmuje się sprawami związanymi z sołectwami. 

Radni nie wnieśli uwag. 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 

Joanna Bajcar odczytała poniższe uchwały: 

• Uchwała numer 547/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Zielonej Górze z dnia 25 listopada 2024 roku w sprawie wydania opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu budżetu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Drezdenko na rok 2025. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej 

wyznaczony Zarządzeniem numer 8 Prezesa Regionalnej Izby 



12 
 

Obrachunkowej  w Zielonej Górze z dnia 31 października 2024 roku w osobach Lidia 

Jaworska Przewodnicząca, Dominik Kamedulski Członek, Tomasz Witkowski Członek 

działając na podstawie artykułu 13 pkt 10 i artykułu 19 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 

7 października 1992 roku o regionalnych izbach obrachunkowych. Tekst jednolity 

Dziennik Ustaw z 2023 roku pozycja 1325 ze zmianami i na podstawie artykułu 246 

ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych. Tekst jednolity Dziennik 

Ustaw z 2024 roku pozycja 1530 ze zmianami postanawia zaopiniować pozytywnie 

możliwość sfinansowania deficytu budżetu przedstawionego przez burmistrza 

Drezdenka w projekcie uchwały budżetowej na 2025 rok. 

• Uchwała numer 546/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Zielonej Górze z dnia 25 listopada 2024 roku w sprawie wydania opinii 

o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2025 rok wraz 

z uzasadnieniem. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej wyznaczony 

Zarządzeniem numer 8 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze 

z dnia 31 października 2024 roku w osobach Lidia Jaworska Przewodnicząca, Dominika 

Kamedulski Członek, Tomasz Witkowski Członek, działając na podstawie artykułu 13 

pkt 3, art. 19 ust 1 i 2 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych izbach 

obrachunkowych. Tekst jednolity Dziennik Ustaw z 2023 roku pozycja 1325 

ze zmianami postanawia zaopiniować pozytywnie przedłożony przez burmistrza 

Drezdenka projekt uchwały budżetowej gminy na 2025 rok wraz z uzasadnieniem. 

• Uchwała 548/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze z dnia 25 listopada 2024 roku w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2025-2033 

przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej gminy na 2025 rok Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej wyznaczony Zarządzeniem numer 

8 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 31 października 

2024 roku w osobach Lidia Jaworska Przewodnicząca, Dominik Kamedulski Członek, 

Tomasz Witkowski Członek działając na podstawie artykułu 13 pkt 12, art. 19 ust. 1 i 2 

ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych izbach obrachunkowych, tekst 

jednolity Dziennik Ustaw z 2023 roku, pozycja 1325 ze zmianami i artykuł 230 

ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych, tekst jednolity 

Dziennik Ustaw z 2024 roku pozycja 1530 ze zmianami postanawia wydać opinię 



13 
 

pozytywną o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2025-2033. 

Radni nie wnieśli uwag. 

c) odczytanie opinii i wniosków poszczególnych Komisji Rady Miejskiej dotyczących 

projektu uchwały budżetowej oraz stanowiska burmistrza wobec zgłoszonych wniosków 

- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jarosław Dworecki odczytał wydaną opinię: 

Przedstawiam opinię Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Drezdenku o sygnaturze znak 

RA.0012.1.3.2024. Na podstawie paragrafu 3. ust. 2. uchwały numer LXV/563/2018 Rady 

Miejskiej w Drezdenku z dnia 5 września 2018 roku w sprawie określenia trybu prac nad 

projektem uchwały budżetowej rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych wraz 

z uzasadnieniem. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Drezdenku rozpatrując na posiedzeniu 

w dniu 2 grudnia 2024 roku przedłożony projekt uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 

2025 rok oraz projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy na lata 

2025-2033 nie wniosła propozycji zmian i postanowiła wydać pozytywną opinię o projekcie 

uchwały budżetowej gminy na 2025 rok oraz projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2025 do 2033. Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej, Jarosław Dworecki. Dziękuję. 

- Przewodnicząca Komisji Budżetowej Paulina Pieluszczak-Suchodolska odczytała wydaną 

opinię: 

Na podstawie art. 3. ust. 2. uchwały nr LXV/563/2018 Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 

5 września 2018 roku w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 

rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych wraz z uzasadnieniem Komisja 

Budżetowa Rady Miejskiej w Drezdenku rozpatrując na posiedzeniu w dniu 2 grudnia 2024 

roku przedłożony projekt uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2025 rok oraz projekt 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2025-2033 nie wniosła 

propozycji zmian i postanowiła wydać pozytywną opinię o projekcie uchwały budżetowej 

gminy na 2025 rok oraz uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata. Podpisał Wiceprzewodniczący Komisji Budżetowej Czesław Binkowski. 

- Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Włodzimierz Sapór odczytał wydaną 

opinię: 

Opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Na podstawie paragrafu 3 ust. 2 uchwały Rady 

Miejskiej w Drezdenku z dnia 5 września 2018 roku w sprawie określenia trybu prac nad 
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projektem uchwały budżetowej rodzaju i szczególności materiałów informacyjnych wraz 

z uzasadnieniem Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Drezdenku rozpatrując 

na posiedzeniu w dniu 2 grudnia 2024 roku przedłożony projekt uchwały budżetowej Gminy 

Drezdenko na 2025 oraz projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

na lata 2025-2033 nie wniosła propozycji zmian i postanowiła wydać pozytywną opinię 

o projekcie uchwały budżetowej gminy na 2025 roku oraz projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2025-2033. Podpisał 

Przewodniczący Komisji Włodzimierz Sapór. 

- Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Kamil 

Onichimowski odczytał wydaną opinię: 

Opinia Komisji Spraw Społecznych, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. Na podstawie paragrafu 

3 ust. 2 uchwały nr LXV/563/2018 Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 5 września 2018 roku 

w sprawie określenia trybu pracy nad projektem uchwały budżetowej, rodzaju 

i  szczegółowości materiałów informacyjnych wraz z uzasadnieniem. Komisja Spraw 

Społecznych, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Rady Miejskiej w Drezdenku rozpatrując 

na posiedzeniu w dniu 2 grudnia 2024 roku przedłożony projekt uchwały budżetowej Gminy 

Drezdenko na 2025 rok oraz projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy na lata 2025-2033, nie wniosła propozycji zmian i postanowiła wydać pozytywną 

opinię o projekcie uchwały budżetowej gminy na 2025 rok oraz projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2025-2033. Podpisane 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Ochrony Środowiska i Rolnictwa, Kamil 

Onichimowski. 

Sebastian Dukaczewski poinformował, że w punkcie c zostało również przedstawione 

stanowisko burmistrza ze zmianami proponowanymi do projektu uchwały budżetowej 

i uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Radni nie wnieśli uwag. 

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i ewentualnymi zgłoszonymi poprawkami 

wraz z ich głosowaniem. 

Radny Andrzej Miron zadał pytanie czy różnica kwoty zadłużenia w 2025 roku przeznaczona 

zostanie na wydatki bieżące czy inwestycje oraz ile będzie kosztowała Gminę obsługa takiego 

zadłużenia. 
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Burmistrz odpowiedział, że kwota 8,5 miliona złotych będzie przeznaczona na wydatki 

inwestycyjne, ponieważ nie możemy przeznaczać tych środków na wydatki bieżące. 

Joanna Bajcar powiedziała, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej jest ujęta obsługa długu. 

Z kwoty 8,5 miliona złotych, 2 miliony złotych to tak zwana pożyczka na wyprzedzające 

finansowanie w związku z zadaniem inwestycyjnym dotyczącym Trzebicza Nowego. Jest to 

pożyczka, która zaciągana jest w Banku Gospodarstwa Krajowego na tak zwanych 

preferencyjnych zasadach, a oprocentowanie tej pożyczki wynosi miesięcznie niecałe 

2000,00 zł. J. Bajcar powiedziała, że jak tylko zostanie zakończona ta inwestycja zostanie 

złożony wniosek do PROW-u i wówczas Gmina otrzyma 4 miliony na pokrycie tego długu. 

Pozostała część zadłużenia Gminy to obligacje na długi okres, czyli do 2033 roku. J. Bajcar 

powiedziała, że jeżeli zaciągamy obligacje, to termin spłacania tych obligacji mamy rozłożony 

w czasie, na początku płacimy tylko i wyłącznie odsetki, natomiast spłata tych obligacji jest 

zaplanowana na kolejne lata. 

Andrzej Miron zadał pytanie ile oddamy osetek zaciągając kwotę 6,5 miliona złotych. 

Joanna Bajcar oznajmiła, że najpierw Gmina ogłasza przetarg na te obligacje, następnie banki 

i domy maklerskie składają oferty. W tym momencie jest ciężko przewidzieć jakie będą 

w związku z tym obciążenia. Wszystko zależne jest od tego, jaki będzie WIBOR i jaka będzie 

marża. Skarbnik powiedziała, że jeżeli bierzemy 6,5 mln złotych to możemy oddać 7,5 mln 

złotych natomiast jeśli koniunktura w następnych latach będzie dobra, to możemy oddać 700 

tys. złotych, a równie dobrze możemy oddać 2,7 mln złotych. Tutaj marża jest niezmienna, 

natomiast co do WIBOR-u, zmienia się on z dnia na dzień, a czasem z miesiąca na miesiąc. 

W jednym roku może on wynosić 5%, a w następnym roku może wynosić 8%. J. Bajcar 

zaznaczyła, że obligacje są najbezpieczniejszą formą kredytu dla gminy. 

Andrzej Miron zadał pytanie jakie obciążenie dla budżetu Gminy przyniosą zmiany schematu 

organizacyjnego Urzędu Miejskiego. 

Adam Kołwzan powiedział, że powstał tylko jeden nowy referat a pozostałe zmiany 

sprowadziły się do tego, że zostały rozdzielone referaty w celu sprawniejszej ich pracy. 

Andrzej Miron zadał pytanie ilu nowych kierowników jest zatrudnionych w urzędzie i ilu 

pracowników jest przewidzianych do zatrudnienia. 

Adam Kołwzan powiedział, że w strukturze organizacyjnej nastąpiły następujące zmiany: 

wcześniej było 83,1 etatów, po zmianach 90,5. Na te zmiany składają się: etat czwartego 

kierowcy straży pożarnej; rozdzielenie referatu organizacyjnego na dwa referaty 
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administracyjny i organizacyjny gdzie zredukowano jeden etat; wprowadzenie etatu 

pełnomocnika burmistrza ds. rewitalizacji; zmniejszenie o jeden etat w referacie finansowo-

budżetowym. Referat Urzędu Stanu Cywilnego pozostał bez zmian czyli 4 etaty, Referat 

Oświaty również bez zmian czyli 11 etatów, Referat Gospodarki Gminnej i Ochrony 

Środowiska zwiększono o 1 etat, jest to etat do spraw kontroli, Referat Nieruchomości 

Gospodarki Przestrzennej mamy 8 etatów, było 7,6. Referat Realizacji Inwestycji obecnie jest -

7 etatów, było 11. Utworzony Referat Promocji Sportu i Turystyki to 4 etaty, Referat 

Pozyskiwania Środków Zewnętrznych, Zamówień Publicznych i Współpracy 

z Przedsiębiorcami to 5 etatów. 

Andrzej Miron powiedział, że z jego wyliczeń wynika, że płace urzędu łącznie z kwotami ZUS 

powiększyły się w stosunku do roku ubiegłego prawie 1,8 mln złotych. 

Adam Kołwzan odpowiedział, że jest to możliwe, ale wpływ na to ma nie tylko zwiększenie 

etatów, ale również zaplanowana regulacja wzrostu wynagrodzeń zapisana w regulaminie 

wynagradzania oraz wzrost funduszu nagród z 3 do 4% i zaplanowanych premii. A.Kołwzan 

powiedział, że została wprowadzona tzw. premia kwartalna, która jest premią uznaniową, 

składaną poprzez wniosek kierownika do burmistrza. Wśród tych wyliczeń zaplanowano także 

nagrody jubileuszowe wynikające z przepisów i odprawy emerytalne oraz wynagrodzenia 

osobowe roczne, składki na ubezpieczenia społeczne, fundusz pracy, wynagrodzenia 

bezosobowe, czyli zlecenia, podróże służbowe, delegacje, odpis na zakładowy fundusz 

świadczeń socjalnych, szkolenia i wpłaty na pracownicze plany kapitałowe. Adam Kołwzan 

zaznaczył, że jeśli chodzi o wynagrodzenia bezosobowe, czyli zlecenia, trzeba mieć 

świadomość, że jeżeli przyjmujemy pracowników z Urzędu Pracy, to mamy obowiązek przez 

odpowiedni czas, zgodnie z umową później zatrudnić daną osobę. 

Andrzej Miron zapytał, czy policzone zostały koszty wypłat dla nowo zatrudnionych wraz 

z wynagrodzeniem kierowników. 

Adam Kołwzan odpowiedział, że jeśli chodzi o płace zostało to wszystko razem ujęte.  

Andrzej Miron zadał pytanie z czym związane są koszty powiększone o 308 tysięcy złotych 

w porównaniu do roku ubiegłego na Centrum Promocji i Kultury.   

Burmistrz odpowiedział, że jeżeli chcemy utrzymać poziom zadowalający i satysfakcjonujący 

mieszkańców, musimy niestety planować zwiększenia, ponieważ obecnie są takie realia 

rynku. 
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Andrzej Miron powiedział, że do końca nie zgadza się z tym, aby utrzymać poziom 

zadowolenia mieszkańców, ponieważ w ten sposób  powstaje zbyt duże zadłużenie Gminy 

i jego zdaniem w przyszłym roku ono wrośnie. A. Miron podał przykłady, że na organizacje 

pozarządowe zwiększono wydatki o kwotę 157 tysięcy złotych a na wywóz śmieci prawie 

o 800 tysięcy złotych. A. Miron zadał pytanie czy w podanych wydatkach inwestycyjnych jest 

ujęta budowa obwodnicy. 

Joanna Bajcar odpowiedziała, że w wydatkach inwestycyjnych jest ujęta budowa obwodnicy, 

czyli 3 miliony złotych. Skarbnik poinformowała, że w 2026 roku Gmina będzie musiała 

kolejne dołożyć 3 miliony do budowy dalszego etapu obwodnicy. 

Andrzej Miron zadał pytanie czy Gmina z kredytu 6,5 miliona złotych może oddać te 3 miliony 

złotych na budowę obwodnicy. 

Joanna Bajcar powiedziała, że zaciągnięcie obligacji 6,5 miliona złotych przeznaczone zostaną 

na zadania Gminy, natomiast zgodnie z zapisem porozumienia, które zostało zawarte 

w związku z budową obwodnicy te 3 miliony musimy przeznaczyć z gminnych dochodów. 

Andrzej Miron zwrócił się do Burmistrza, mówiąc że w 2024 roku Rada podjęła uchwałę 

w sprawie rozwoju modernizacji urządzeń wodnych i kanalizacyjnych, w których jest zapis 

jako zadanie inwestycyjne w 2025 roku, budowa sieci kanalizacyjnej dla miejscowości 

Niegosław i Lipno, jednak w budżecie nie zostało to ujęte. Radny zaznaczył, że skoro jest 

uchwała, to zobowiązuje ona Burmistrza do jej realizacji. A. Miron odniósł się do dyrektywy 

ściekowej, która została wydana 5 listopada 2024 r.  i która głosi, że tam gdzie jest tysiąc 

mieszkańców, będzie obowiązek powstania kanalizacji. 

Anna Oźminkowska powiedziała, że pojawią się środki w najbliższej perspektywie 

z Krajowego Planu Odbudowy i Gmina będzie startować w tym naborze, jednak najpierw 

musi uzupełnić stan prawny dokumentacji, ponieważ obecna uległa przeterminowaniu, 

a jednym z warunków niezbędnych do tego, aby objąć dofinansowanie jest spełnienie 

warunków formalno-prawnych. Anna Oźminkowska poinformowała, że w budżecie na 2025 

rok są głównie zabezpieczenia na projekty, które będą realizowane w krótkiej perspektywie. 

W chwili obecnej Gmina będzie składać wnioski w konkursach związanych 

z dofinansowaniem na terenach wiejskich, natomiast jeśli chodzi o konkursy związane 

z gospodarką wodno-kanalizacyjną będą one realizowane do 2029 roku. 

Andrzej Miron zadał pytanie czy w projekcie budżetu są ujęte środki na dokumentację 

kanalizacyjną dla miejscowości Niegosław.  
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Anna Oźminkowska odpowiedziała, że środki nie zostały ujęte, ponieważ jest to bardzo duży 

projekt, natomiast możliwość dofinansowania na terenach wiejskich jest tylko do małych 

projektów o wartości maksymalnie 5 milionów złotych. A. Oźminkowska powiedziała, 

że o dofinansowanie dla miejscowości Niegosław Gmina ubiegać się będzie w ramach 

konkursu, który będzie dopiero ogłoszony, dofinansowanie jest 100% do kosztów 

kwalifikowanych inwestycji, ale VAT będzie niekwalifikowany, więc jest kosztem po stronie 

Gminy. 

Sebastian Dukaczewski powiedział, że być może do tego projektu Gmina będzie miała 

na wkład własny z obligacji. 

Andrzej Miron zapytał, czy w momencie gdy pojawią się dofinansowania Gmina przeznaczy 

na ten cel środki.  

Anna Oźminkowska powiedziała, że oczywiście jeśli pojawi się taka możliwość to Gmina 

wystartuje w konkursie pod warunkiem, że uda się opracować Program Funkcjonalno-

Użytkowy dla tak dużego przedsięwzięcia, jakim jest budowa kanalizacji sanitarnej. 

Adam Kołwzan uzupełnił wypowiedź Anny Oźminkowskiej, że Gmina zrobi wszystko, co tylko 

będzie możliwe, aby wykorzystać możliwość dofinansowania tego zadania. 

Andrzej Miron zadał pytanie ile Gmina dopłaci w 2025 r.  do utrzymania oświaty, czy kwota 

ta jest porównywalna do ubiegłego roku. 

Joanna Bajcar poinformowała, że zmieniły się troszeczkę zasady dofinansowania jednostek 

samorządu terytorialnego i wg nowej ustawy w przyszłym roku nie będzie już subwencji 

oświatowej. Teraz Ministerstwo Edukacji określa potrzeby oświatowe i w tym roku określiło, 

że potrzeby oświatowe Gminy Drezdenko wynoszą ponad 23 mln złotych. Te potrzeby 

oświatowe jakie wykazało Ministerstwo w tym momencie wystarczą jedynie 

na wynagrodzenie nauczycieli bez pochodnych, dlatego gmina dokłada 27 milionów złotych 

na potrzeby oświaty. 

Andrzej Miron zadał pytanie, czy Gmina zamierza podjąć jakieś działania, aby tą dopłatę 

w przyszłości zmniejszyć. 

Adam Kołwzan odpowiedział, że jeśli będą wprowadzane jakieś zmiany najpierw zostaną one 

przekonsultowane z radnymi.  

Radny Adam Wojcieszak powiedział, że wiele inwestycji w Gminie Drezdenko jest nie 

dokończonych podał przykład Pumptracku w miejscowości Niegosław, gdzie jego zdaniem 

zapomniano tam o najważniejszym, a mianowicie o bezpieczeństwie. A. Wojcieszak 
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powiedział, że to inwestycja granicząca z ulicą główną o zbyt dużym natężeniu ruchu. Jako 

drugi przykład podał wybudowaną za 900 tysięcy złotych halę balonową również 

w miejscowości Niegosław bez pomieszczeń socjalnych, toalet i przebieralni oraz 

z niedziałającymi nagrzewnicami. Radny powiedział, że Gmina powinna skupić się 

na wydatkowaniu środków na inwestycje niezakończone, tak aby mogły one w pełni służyć 

mieszkańcom.  

Andrzej Miron powiedział, że z placu rowerowego korzysta wiele osób, są to również osoby 

spoza Niegosławia i jego zdaniem odległość od drogi głównej jest w miarę bezpieczna. 

Wspomniał również, że na ostatniej sesji poprzedniej kadencji, Pani Burmistrz obiecała, że 

w sprawie pomieszczeń socjalnych przy hali balonowej w Niegosławiu będą podejmowane 

odpowiednie działania. Radny powiedział, że w czasie covid-owym był kilkakrotnie ogłoszony 

przetarg na budowę pomieszczeń socjalnych, jednak wykonawca nie znalazł się. Andrzej 

Miron oznajmił, że dzieci ze szkoły w Niegosławiu powinny mieć warunki właściwe, aby móc 

w pełni korzystać z hali. 

Sebastian Dukaczewski przypomniał, że teraz rozmawiamy o projekcie uchwały budżetowej, 

a punkt dotyczący realizacji działań inwestycyjnych był omawiany już wcześniej. 

Burmistrz Anna Oźminkowska powiedziała, że planowany budżet na 2025 rok to przede 

wszystkim wydatki na inwestycje, które się już rozpoczęły, a które pochłonęły Gminę wiele 

milionów złotych na roboty dodatkowe, a być może z trochę niewłaściwego planowania 

pewnych zadań. 

Sebastian Dukaczewski zarządził 10 minut przerwy w obradach. 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie imienne 

poprawki zgłoszone przez burmistrza Drezdenka Adama Kołwzana. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czesław Binkowski, Michał Czekajło, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, 

Jarosław Dworecki, Małgorzata Hinc, Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, 

Kamil Onichimowski, Paulina Pieluszczak- Suchodolska, Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, 

Mariusz Suchecki, Adam Wojcieszak. 
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Rada Miejska w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła poprawki zgłoszone przez 

Burmistrza Adama Kołwzana.  

Ad 10.  

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2025-2033 - druk numer 75/24- nagranie od minuty 02:25:47 do minuty 

02:26:57. 

Sebastian Dukaczewski przypomniał, że nad tym projektem odbędzie się głosowanie 

wraz z przegłosowanymi dziś poprawkami. 

Radni nie wnieśli uwag.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie imienne projekt  uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2025-2033 wraz 

ze zgłoszonymi przez burmistrza poprawkami.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czesław Binkowski, Michał Czekajło, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, 

Jarosław Dworecki, Małgorzata Hinc, Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, 

Kamil Onichimowski, Paulina Pieluszczak- Suchodolska, Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, 

Mariusz Suchecki, Adam Wojcieszak. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIV/77/2024 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2025-

 2033 

Ad 11. 

Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2025 rok - druk 

numer 74/24 - nagranie od minuty 02:26:58 do minuty 02:29:52. 

Sebastian Dukaczewski przypomniał, że nad tym projektem odbędzie się głosowanie 

wraz z przegłosowanymi dziś poprawkami. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały w sprawie 

uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2025 rok wraz ze zgłoszonymi przez burmistrza 

poprawkami.  
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Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czesław Binkowski, Michał Czekajło, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, 

Jarosław Dworecki, Małgorzata Hinc, Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, 

Kamil Onichimowski, Paulina Pieluszczak- Suchodolska, Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, 

Mariusz Suchecki, Adam Wojcieszak. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIV/78/2024 

w sprawie uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2025 rok. 

Burmistrz Adam Kołwzan podziękował radnym za zaufanie, jaki okazali głosując jednogłośnie 

nad przedstawionym projektem budżetu oraz wszystkim autorom i współautorom tego 

projektu. 

Joanna Bajcar również podziękowała swojemu zespołowi za ogrom pracy, jaki włożyli 

w przygotowanie tego projektu. 

Ad 12. 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w prowadzonym przez Gminę Drezdenko publicznym przedszkolu 

i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych - druk numer 76/24 - nagranie od 

minuty 02:29:53 do minuty 02:30:55. 

Radni nie wnieśli uwag.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego prowadzonym przez 

Gminę Drezdenko publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czesław Binkowski, Michał Czekajło, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, 

Jarosław Dworecki, Małgorzata Hinc, Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, 
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Kamil Onichimowski, Paulina Pieluszczak- Suchodolska, Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, 

Mariusz Suchecki, Adam Wojcieszak. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIV/79/2024 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

w prowadzonym przez Gminę Drezdenko publicznym przedszkolu i oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych 

Ad 13. 

Projekt uchwały w sprawie dopłat do taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę – 

druk numer 79/24 – nagranie od minuty 02:30:56 do minuty 02:31:41. 

Radni nie wnieśli uwag.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie imienne projekt w sprawie dopłat do 

taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czesław Binkowski, Michał Czekajło, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, 

Jarosław Dworecki, Małgorzata Hinc, Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, 

Kamil Onichimowski, Paulina Pieluszczak- Suchodolska, Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, 

Mariusz Suchecki, Adam Wojcieszak. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIV/80/2024 

w sprawie dopłat do taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę. 

Ad 14.  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na lata 2025-2027 - druk 80/24 

– nagranie od minuty 02:31:42 do minuty 02:32:44.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

oraz przeciwdziałania narkomanii na lata 2025-2027. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 
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Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czesław Binkowski, Michał Czekajło, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, 

Jarosław Dworecki, Małgorzata Hinc, Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, 

Kamil Onichimowski, Paulina Pieluszczak- Suchodolska, Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, 

Mariusz Suchecki, Adam Wojcieszak. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIV/81/2024 

w sprawie przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na lata 2025-2027. 

Ad 15.   

Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Miejskiej w Drezdenku 

do Komisji Stypendialnej do spraw zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania 

stypendiów sportowych - Druk numer 82/24 – nagranie od minuty 02:32:45 do minuty 

02:38:05.  

Sebastian Dukaczewski poprosił o zgłaszanie propozycji osób chętnych do udziału w Komisji 

Stypendialnej. 

Adam Wojcieszak zaproponował jako członka Komisji Pana Radnego Włodzimierza Sapóra, 

zapewniając o jego ogromnej wiedzy w tym zakresie. 

Włodzimierz Sapór wyraził zgodę i jako kolejnego członka Komisji Stypndialnej zaproponował 

radnego Kamila Onichimowskiego. 

Kamil Onichimowski wyraził zgodę oraz zgłosił kandydaturę Damiana Mateli- Libera 

na kolejnego członka Komisji Stypendialnej. 

Damian Matela- Libera zgodził się na udział w Komisji Stypendialnej. Radny powiedział, 

że musimy dbać o naszą młodzież pod względem sportowym i doceniać ich osiągnięcia, 

ponieważ nie jest to łatwy orzech do zgryzienia, gdyż różnego rodzaju przygotowania, 

treningi wymagają ogromnych nakładów finansowych, zdrowia i wysiłku. 

Radni nie wnieśli uwag.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały w sprawie 

wyznaczenia przedstawicieli Rady Miejskiej w Drezdenku do Komisji Stypendialnej do spraw 

zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofana, i cofania stypendiów sportowych.  

W paragrafie pierwszym do reprezentowania Rady Miejskiej w Drezdenku w Komisji 

Stypendialnej do spraw zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania stypendiów 
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sportowych upoważnieni są, pierwszy Radny Włodzimierz Sapór, drugi Radny Kamil 

Onichimowski, trzeci Radny Damian Matela-Libera.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czesław Binkowski, Michał Czekajło, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, 

Jarosław Dworecki, Małgorzata Hinc, Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, 

Kamil Onichimowski, Paulina Pieluszczak- Suchodolska, Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, 

Mariusz Suchecki, Adam Wojcieszak. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIV/82/2024 

w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Miejskiej w Drezdenku do Komisji 

Stypendialnej do spraw zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania stypendiów 

sportowych. 

Ad 16. 

Projekt uchwały w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej w Drezdenku - 

druk numer 83/24 – nagranie od minuty 02:38:06 do minuty 02:40:05. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały w sprawie 

wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czesław Binkowski, Michał Czekajło, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, 

Jarosław Dworecki, Małgorzata Hinc, Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, 

Kamil Onichimowski, Paulina Pieluszczak- Suchodolska, Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, 

Mariusz Suchecki, Adam Wojcieszak. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIV/83/2024 

w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej w Drezdenku.   
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Ad 17. 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat 

motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowy sposób obliczenia 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe oraz doraźnych zastępstw, a także wysokości 

i warunków wypłacania nagród w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Drezdenko - druk nr 84/24 – nagranie id minuty 02:40:06 do minuty 03:00:49. 

Włodzimierz Sapór wniósł o poprawkę w projekcie uchwały, aby w rozdziale 3 paragraf 4 

punkt 2 zmienić wskaźnik procentowy wynagrodzenia zasadniczego z 5 do 15%, zamiast 5% 

do 20%. Jego zdaniem podane wskaźniki w uchwale mogłyby mocno różnicować nauczycieli. 

Sebastian Dukaczewski powiedział, że jeśli radny tą propozycję podtrzymuje, to projekt 

omawianej uchwały zostanie zdjęty z porządku obrad celem dalszego wyjaśnienia.  

Burmistrz poprosił Przewodniczącego o 5 minut przerwy w obradach.  

Przewodniczący zarządził 5- minutową przerwę w obradach.  

Po wznowieniu przez Przewodniczącego obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Drezdenku radny 

Włodzimierz Sapór zgłosił wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad punktów dotyczących 

spraw oświatowych, czyli ustalaniu wysokości warunków przyznawania nauczycielom 

dodatku motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowy sposób obliczenia 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe oraz doraźnych zastępstw, a także wysokości 

i warunków wypłacania nagród w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Drezdenko oraz projekt w sprawie określenia kryteriów i trybu przyznawania nagród 

za osiągnięcia z zakresu pracy dydaktycznej. 

Andrzej Miron powiedział, że warto uzupełnić opinię trzeciego związku, który nie w każdym 

spotkaniu związków brał udział, co wynika z zapisu.  

Sekretarz Andrzej Kozubaj powiedział, że Radny miał wątpliwości co do tego, czy podjęcie 

uchwały wobec nieobecności jednego ze związków na jednym ze spotkań byłoby właściwe. 

A. Kozubaj zaznacza, że byłoby ono właściwe, ponieważ związek ten brał udział 

w konsultacjach, uzgodnieniach. Nieobecność na jednym ze spotkań nie oznacza, że cały 

proces się nie odbył, on się odbył. Sekretarz oznajmił, że uzgadniania polegają na tym, że 

trzeba dochodzić do porozumienia, próbować osiągnąć to porozumienie oraz wspólne 

zdanie, jednak nie oznacza to, że wszystkie strony muszą w tym procesie na końcu wyrazić 

zgodę na ostateczny projekt, nad którym będzie następnie głosowała Rada. Andrzej Kozubaj 
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powiedział, że związek, o którym wspomniał radny, brał udział w tych uzgodnieniach, jednak 

nie podpisał się pod protokołem kończącym. Przedstawiciele danego związku mieli okazję 

wypowiedzieć się na temat projektu, zapoznać się z tym projektem i wyrazić swoją opinię. 

Sekretarz zaznacza, że w związku z tym nie ma żadnych formalnych przeszkód przy podjęciu 

tej uchwały, jednak są inne wątpliwości dotyczące tej uchwały i stąd wniosek Radnego 

Włodzimierza Sapóra. Sekretarz wyraził wątpliwość w sprawie zdjęcia z porządku obrad 

kolejnego projektu uchwały, który nawet nie został przedyskutowany 

Damian Matela-Libera zadał pytanie czy jest jakiś określony czas na zapoznanie się z tego 

typu działaniami i decyzjami, które zapadły na tych spotkaniach. 

Andrzej Kozubaj odpowiedział, że w przypadku, gdy wchodzi w grę procedura, określona 

w ustawie o związkach zawodowych wynikająca z artykułu 19, to wówczas jest określony 

czas. Związki mają 30 dni na przedstawienie swoich stanowisk, uzgodnień albo 

przedstawienie dwóch różnych, a nawet trzech różnych, zależnie od jej związku. Natomiast 

w przypadku uzgadniania regulaminu wynagradzania nauczycieli, ta procedura 

nie obowiązuje i tutaj takich terminów nie ma. Karta nauczyciela jest przepisem 

w szczególnym stosunku do ustawy o związkach zawodowych. Sekretarz powiedział, 

że rozmowy ze związkami trwały od sierpnia i tych spotkań było kilka, wszystkie strony mogły 

zapoznać się i wypowiedzieć w tych kwestiach. Proces uzgadniania został zakończony 

podpisaniem protokołu. A. Kozubaj zaznacza, że podjęcie tej uchwały jest wymogiem 

ustawowym, który głosi, że co roku Rada Miejska musi taki regulamin uchwalać. Nowy 

regulamin powinien obowiązywać od nowego roku.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie imienne wniosek formalny Radnego 

Włodzimierza Sapóra w sprawie zdjęcia punktu 17 oraz punktu 18 z porządku obrad. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czesław Binkowski, Michał Czekajło, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, 

Jarosław Dworecki, Małgorzata Hinc, Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, 

Kamil Onichimowski, Paulina Pieluszczak- Suchodolska, Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, 

Mariusz Suchecki, Adam Wojcieszak. 
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Rada Miejska w obecności 15 radnych jednogłośnie przyjęła wniosek formalny Radnego 

Włodzimierza Sapóra w sprawie zdjęcia punktu 17 oraz punktu 18 z porządku obrad. 

Włodzimierz Sapór powiedział, że uważa, że jest to słuszna decyzja, gdyż radni będą mieli 

więcej czasu na przeanalizowanie tych projektów, oraz że były również zgłoszenia do tych 

uchwał w sprawie dodatków funkcyjnych. 

Ad 19. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2024 rok - 

druk nr 86/24 – nagranie od minuty 03:00:50 do minuty 03:07:43.   

Joanna Bajcar poinformowała, że jest to ostatnia zmiana uchwały budżetowej w roku 2024. 

Budżet po stronie dochodów zmniejszono o kwotę 541 428,23 zł, dochody bieżące 

zwiększono o kwotę 2 512 773,77 zł. J. Bajcar powiedziała, że wynika to z tego, że Gmina 

otrzymała środki z części rezerwy oświatowej subwencji ogólnej oraz z tytułu udziału 

we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych, a także dodatkowe środki z tytułu 

uzupełnienia subwencji ogólnej. Na konto gminy wpłynęło również odszkodowanie z tytułu 

uszkodzonej fontanny w kwocie 196 230,00 zł oraz pieniądze ze środków Funduszu Pracy na 

realizację zadania publicznego w ramach programu Asystent Rodziny w 2024 roku, są to 

pieniądze dla Ośrodka Pomocy Społecznej. Skarbnik powiedziała również, że gmina osiągnęła 

własne dochody w jednostkach i placówkach oświatowych. Są to dochody z tytułu duplikatu 

legitymacji, odsetek od nieterminowych wpłat za pobyt i wyżywienie dzieci, kosztów 

upomnień, a także otrzymała świadczenie z Zakładu Ubezpieczeń Społecznych w ramach 

programu Aktywnie w Żłobku w kwocie 99 tysięcy złotych. Jednocześnie dochody bieżące 

zmniejszono o kwotę 23 100,00 zł. Są to wkłady własne, plan wkładów własnych w związku 

z przedsięwzięciem Ministerstwa Edukacji pod nazwą Podróże z Klasą i jednocześnie 

zmniejszono dochody z tytułu odpłatnego nabycia własności nieruchomości w wysokości 

2 milionów złotych. Wynika to z tego, że w tym roku nie udało nam się osiągnąć dochodów 

własnych z tytułu sprzedaży majątku gminy, czyli nieruchomości. J. Bajcar poinformowała, 

że jednocześnie zdjęto zadanie renowacja budynku Komunalnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. Jest to kwota dotacji wynikająca z promesy Polskiego Ładu, jest to Rządowy 

Program Odbudowy Zabytków. Kwota ta zostaje uwzględniona po stronie dochodów 

i wydatków budżetu 2025 roku, ponieważ w tym roku nie uda się zakończyć tego zadania, 

a tym samym nie będzie płatności z banku BGK. Budżet po stronie wydatków zmniejszono 

o kwotę 541 428,23 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono o kwotę 512 772,77 zł. Po stronie 
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dochodów przyjęto odszkodowanie z tytułu uszkodzenia fontanny, jednak przeznaczyliśmy 

to na remont tej fontanny po stronie wydatku. Koszty związane z wynagrodzeniami oraz 

pochodnymi od wynagrodzeń w związku z realizacją programu Wsparcie Rodziny Asystent 

Rodziny 2024, również koszty wychowania przedszkolnego dzieci zamieszkałych na terenie 

Gminy Drezdenka, uczęszczających do przedszkoli na terenie innych gmin, jest to kwota 

134 237,00 zł- na to przeznaczona zostaje rezerwa subwencji. Na wydatki zostają również 

przeznaczone dochody uzyskane przez jednostki oświatowe, a także dochody, które Gmina 

otrzymała z ZUS-u, to jest na wynagrodzenie pracowników w żłobku w ramach zadania 

Aktywnie w Żłobku. Joanna Bajcar zaznaczyła po stronie dochodów zmniejszyliśmy wydatki 

bieżące o kwotę 23 100,00 złotych i jest to wkład własny dotyczący dofinansowania 

w ramach przedsięwzięcia Ministra Edukacji pod nazwą Podróże z Klasą. Zostały również 

zdjęte wydatki majątkowe, czyli wydatek dotyczący renowacji budynku Komunalnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej przy ulicy Marszałkowskiej w Drezdenku. Zabezpieczono 

pieniądze w wysokości 25 800,00 zł dla Centrum Promocji Kultury, to jest dofinansowanie 

organizacji koncertu kolęd w Kościele Przemienienia Pańskiego, a także wkład własny 

w ramach realizacji zadania przebudowa drogi w miejscowości Drawiny w kwocie 5 000,00 zł, 

a także 45 000,00 na zadanie inwestycyjne, to jest zakup książkomatu, jest to dotacja, którą 

Gmina przekazuje do Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy Drezdenko. 

Radni nie wnieśli uwag.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2024 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czesław Binkowski, Michał Czekajło, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, 

Jarosław Dworecki, Małgorzata Hinc, Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, 

Kamil Onichimowski, Paulina Pieluszczak- Suchodolska, Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, 

Mariusz Suchecki, Adam Wojcieszak. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIV/84/2024 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2024 rok. 

Ad 20. 
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Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko 

na lata 2024-2031 – druk nr 87/24 – nagranie od minuty 03:07:44 do minuty 03:09:01.  

Joanna Bajcar poinformowała, że dokonano zmian dochodów i wydatków, ponieważ trzeba 

było uaktualnić Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Drezdenko. Jednocześnie dokonano 

aktualizacji przedsięwzięcia renowacji Ośrodka Pomocy Społecznej, koszt 847 600,00 zł 

zaplanowany był na rok 2020 do roku 2025. 

Radni nie wnieśli uwag.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2024-2031. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czesław Binkowski, Michał Czekajło, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, 

Jarosław Dworecki, Małgorzata Hinc, Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, 

Kamil Onichimowski, Paulina Pieluszczak- Suchodolska, Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, 

Mariusz Suchecki, Adam Wojcieszak. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIV/85/2024 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2024-2031. 

Ad 21. 

Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2025 rok – nagranie od minuty 03:09:02 do minuty 

03:09:57.  

Radni nie wnieśli uwag.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie imienne przyjęcie planu pracy Rady 

Miejskiej na rok 2025. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czesław Binkowski, Michał Czekajło, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, 

Jarosław Dworecki, Małgorzata Hinc, Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, 
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Kamil Onichimowski, Paulina Pieluszczak- Suchodolska, Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, 

Mariusz Suchecki, Adam Wojcieszak. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednogłośnie przyjęła plan pracy Rady Miejskiej 

na rok 2025. 

Ad 22. 

Przyjęcie planów pracy poszczególnych komisji na 2025 rok – nagranie od minuty 03:09:58 

do minuty 03:12:51. 

Radni nie wnieśli uwag.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie imienne przyjęcie planów pracy 

poszczególnych komisji na 2025 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czesław Binkowski, Michał Czekajło, Katarzyna Czerwińska, Sebastian Dukaczewski, 

Jarosław Dworecki, Małgorzata Hinc, Damian Matela- Libera, Andrzej Miron, Robert Mucha, 

Kamil Onichimowski, Paulina Pieluszczak- Suchodolska, Włodzimierz Sapór, Tomasz Siuda, 

Mariusz Suchecki, Adam Wojcieszak. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednogłośnie przyjęła plany pracy poszczególnych 

komisji na 2025 rok. 

Ad 23.  

Zamknięcie obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Drezdenku – nagranie od minuty 03:12:52 do 

minuty 03:12:55. 

Z uwagi na wyczerpanie wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej 

S. Dukaczewski podziękował wszystkim za udział i XIV sesję Rady Miejskiej uznał 

za zakończoną. 

 

Protokół sporządziła:                                                                            

Ewa Gumna                                                                                                 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                                                              /-/ Sebastian Dukaczewski  
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Wyciąg z ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej 

(…) 

Art. 19. Organy, o których mowa w art. 18 ust. 1 i 2, sporządzają i udostępniają protokoły lub stenogramy 

swoich obrad, chyba że sporządzą i udostępnią materiały audiowizualne lub teleinformatyczne rejestrujące w 

pełni te obrady. 

Art. 20. Przepisy art. 18 i 19 stosuje się odpowiednio do pochodzących z powszechnych wyborów kolegialnych 

organów jednostek pomocniczych jednostek samorządu terytorialnego i ich kolegialnych organów 

pomocniczych. 

(…) 

Materiał audiowizualny dotyczący IX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku został udostępniony 

pod adresem publikacyjnym: 

https://drezdenko.esesja.pl/transmisja/61794/xivasesjaaradyamiejskiejawadrezdenkuawadni

ua19agrudniaa2024ar.htm  
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